
ش�هروند| روز گذش��ته نماینده های مجلس به 
دو فوریت طرح��ی رأی دادند که براس��اس آن وزیر 
دادگستری باید در مورد عملکرد قوه قضائیه به قوه 
مقننه پاسخگو باش��د. این طرح که با عنوان »نحوه 
اج��رای قس��متی از اص��ل یکصد و ش��صتم قانون 
اساسی« و با امضای 73 نماینده به صحن آمده بود، 
با 154 رأی موافق و 37 رأی مخالف، دو فوریتش به 

تصویب رسید.
اصل یکصد و شصتم قانون اساسی تصریح می کند: 
»وزیر دادگستری مس��ئولیت کلیه مسائل مربوط 
به روابط قوه قضائیه ب��ا قوه مجریه و ق��وه مقننه را 
برعهده دارد و از میان کسانی که رئیس قوه قضائیه 
به رئیس جمه��وری پیش��نهاد می کن��د، انتخاب 
می ش��ود. رئیس قوه قضائیه می تواند اختیارات تام 
مالی و اداری و نیز اختیارات استخدامی غیرقضات را 
به وزیر دادگستری تفویض کند. در این صورت وزیر 
دادگستری دارای همان اختیارات و وظایفی خواهد 
بود که در قوانین برای وزرا به عنوان عالی ترین مقام 

اجرایی پیش بینی می شود.«
اما ای��ن طرح که به نحوه اجرای قس��متی از اصل 
160 اش��اره دارد، این س��وال را پیش م��ی آورد چرا 
توجهی به تمام اختیارات نمی شود و تنها قسمتی از 
آن مدنظر قرار می گیرد که محمدحسن ابوترابی فرد 
نایب رئیس مجلس، در موافقت با دو فوریت این طرح 
گفت: این که برخی نمایندگان سوال داشتند چرا در 
طرح از کلمه »قسمتی« استفاده شده به این دلیل 
است که ش��اید براس��اس اصل 160 اختیارات وزیر 
دادگستری را فراتر از آنچه در طرح پیشنهادی ذکر 
ش��ده، بتوان دید؛ ضمن آن ک��ه در همین حد با قوه 
قضائیه برای برون رفت از این تنگنا هماهنگ شده و 

به همین نصاب اکتفا کردند.
با این حال این مس��أله پیش از این نیز در مجلس 
هش��تم مطرح ش��ده بود اما آن زمان ب��ا اعلام نظر 
مرکز پژوهش های مجلس، تعیی��ن اختیارات وزیر 
دادگستری منتفی شد. در بخشی از مقدمه توجیهی 
طرح دو فوریت��ی که دیروز ب��ه تصویب نمایندگان 
رسید، آمده است: در س��ال های اخیر به ویژه از اوایل 

مجلس هش��تم طرح نحوه اجرای اصل 160 قانون 
اساس��ی در مجلس مطرح ش��د که ب��ا رأی قاطع 
نمایندگان فوریت آن به تصویب رسید ولی به دلیل 
اختلاف نظر درخصوص مفاد آن طرح به ویژه اختلاف 
حقوقی در مورد امکان انتقال برخی از سازمان های 
وابسته قوه قضائیه به قوه مجریه و نیز اختلاف در مورد 
سوال نمایندگان از وزیر دادگستری و پاسخگویی به 
نیابت از قوه قضائیه به نمایندگان مجلس، آن طرح در 

کمیسیون قضایی به نتیجه نرسید.
حالا طرح جدید با دو فوریت به مجلس نهم رسید 
و در برخی از رس��انه ها و از سوی برخی نمایندگان با 
عنوان افزایش اختیارات وزیر دادگستری مطرح شد تا 
به زعم آنها نقش نامه رسانی وزیر دادگستری به نقشی 
با وظایف، اختیارات و تکالیف مشخص و بیشتر تغییر 
یابد، اما به نظر می رسد آنچه بیشتر مدنظر است، نه 
افزایش اختیارات، بلکه افزایش قدرت نظارت مجلس 

باشد.
کمال الدین پیرموذن نماینده مردم اردبیل دیروز 
در مخالفت با این طرح گفت: آیا حق کسی تضییع 

ش��ده اس��ت؟ آیا منافع ملی ما به خطر افتاده است 
که به دنبال تصویب فوری��ت افزایش اختیارات وزیر 
دادگستری هستیم؟ پیرموذن در ادامه عنوان کرد: 
بدون نظر کمیسیون و سایر نمایندگان قانون جامع 
و کاملی تدوین نخواهد شد، مشکلی حل نمی شود 
و وزیر دادگستری هم به من گفتند که در این طرح 

اختیارات زیادی به من داده نشده است.
اما آنچه نمایندگان را به تعجیل در تصویب فوری 
این ط��رح ترغیب می کند، س��یل س��والات از وزیر 
دادگستری است که خودشان می دانند اگر وزیر هم 
بیاید، می گوید در حیطه اختیارات من نیست و من 
مسئولیتی ندارم و این داستان همچنان ادامه خواهد 
یاف��ت. ابوترابی فرد نایب رئی��س مجلس خودش به 
این مسأله اشاره کرد و درخصوص فوریت این طرح 
توضی��ح داد: نمایندگان تعداد قابل توجهی س��وال 
در مورد قوه قضائی��ه دارند که بر زمی��ن مانده زیرا 
تنها ش��خصی که می توان از او س��وال داشت، وزیر 
دادگس��تری اس��ت و امروز نیز وزیر فاقد اختیارات 

قانونی در این خصوص است.

نایب رئی��س اول مجلس تصریح کرد: س��والات 
نمایندگان بر زمین مانده و ب��رای این که ما بتوانیم 
با سرعت، بس��تری ایجاد کنیم که به سوالات پاسخ 
داده شود، فوریت طرح مطرح شد. ابوترابی فرد گفت: 
جلسه ای در هیأت رئیسه با دعوت از رئیس قوه قضائیه 
تش��کیل ش��ده که نمایندگان و کمیسیون قضایی 
اس��تدلالات خود را مطرح کردند و ریاست قوه هم 
بیاناتی داشتند و نهایتا این تصمیم اتخاذ شد که آنچه 
در مجلس مطرح می ش��ود با هماهنگی قوه قضائیه 

ارایه شود تا از این تنگنای پیش رو خارج شویم.
یک عضو هیأت رئیس��ه مجلس و از طراحان این 
طرح ه��م دیروز با یادآوری این که 11 س��ال اس��ت 
در کمیس��یون قضایی مجلس حضور دارد تصریح 
کرد: در طول این مدت س��وال های متعددی از وزیر 
دادگستری مطرح ش��ده است و ایش��ان به احترام 
نمایندگان در کمیسیون حاضر شده اند اما به علت 
این که قانون و اختیاری نداشتند پاسخی به سوالات 
داده نشده است. محمد دهقان ادامه داد: جایگاه وزیر 
دادگستری با توجه به این که تنها وزیری است که سه 
قوه در مورد آن اعلام نظر می کنند بسیار ویژه است 
اما به خاطر برداشت غیردقیقی که از اصل 160 قانون 
اساسی شده است تقریبا س��طح وزارت دادگستری 
را در حد یک پیک پایی��ن آورده اند و می گویند وزیر 
دادگستری یک رابط اس��ت درحالی که ایشان رابط 
نیست و مسئولیت کلیه روابط بین قوه قضائیه با دیگر 

قوا را برعهده دارد.
دهقان گف��ت: هدف قانون اساس��ی از اصل 160 
ایجاد زمینه تعامل مثبت بین قوه قضائیه با س��ایر 
قوا بوده و طرح حاضر درنظر دارد وزیر دادگس��تری 
اختیار و وظیفه پاس��خگویی داش��ته باشد و بتواند 
ب��ا حفظ اس��تقلال خود ب��ه نیابت از ق��وه قضائیه 
پاسخگوی س��والات نمایندگان باش��د. با این حال 
فوریت این طرح روز گذشته با رأی بالا تصویب شد و 
قرار است فردا در دستور کار صحن علنی قرار گیرد تا 
بهارستان یک گام دیگر برای نظارت و تکلیف بیشتر 
دو قوه قضائیه و اجرایی برای پاسخگویی به مجلس 

برداشته باشد.

خبرروی خط خبر

تلاش مجلس برای نظارت بیشتر بر دولت و قوه قضاییه
نمایندگان، دو فوریت طرح تعیین اختیارات وزیر دادگستری را تصویب کردند

آقای اسفنانی شما جزو طراحان و امضا کنندگان 
دو فوریتی طرح نحوه اجرای قسمتی از اصل 160 
قانون اساس�ی بودید اما در صح�ن از دو فوریت 
طرح دفاع نکردی�د. این ط�رح به دنبال اصلاح 

کدام بخش از قانون است؟
من به عن��وان موافق ط��رح ثبت نام ک��رده بودم 
چ��ون از طراحان طرح هس��تم اما خ��ب به هرحال 
در مملکتی ک��ه قانونگذاری در آن ب��ا قرعه و دکمه 
است گاهی وقت ها کس��انی که حق اظهارنظر دارند 
محروم می شوند. بحث فنی اس��ت و کسانی که در 
این قبیل مباحث سررشته دارند باید اظهارنظر کنند 
اما آنچه که درحال حاضر اتفاق افتاده این اس��ت که 
سمتی در قانون اساسی تعریف شده است به نام وزیر 
دادگستری اما آنچه در عمل می بینیم چیزی نیست 

که در قانون اساسی آمده است. 
یعنی معتقدید جای�گاه فعلی وزیر ب�ا آنچه در 

قانون اساسی آمده متفاوت است؟ 
در قانون اساس��ی وزیر دادگستری به عنوان رابط 
میان قوای سه گانه معرفی ش��ده و یکسری وظایف 
برای وی در نظر گرفته ش��ده است اما آنچه در عمل 
شاهد هستیم این است که وزیر دادگستری حامل 
لوایح سه قوه اس��ت یعنی بزرگترین کاری که وزیر 
دادگس��تری درحال حاضر می کند این اس��ت که 
لوایح قوه قضائیه را به دول��ت می برد و لوایح دولت را 

به مجلس می آورد و این موضوع به هیچ عنوان نه در 
قانون اساسی دیده شده و نه در فلسفه نظارت چنین 
چیزی آمده اس��ت. درواقع می خواهی��م وزیر دیگر 

حامل لوایح نباشد تا بتوان از او سوال کرد. 
فکر می کنید در صورت تصویب نهایی این طرح 
وزیر دادگستری پاسخگوی اقدامات قوه قضائیه 

خواهد شد؟
ما مش��کلی نداش��تیم اگر فردی را برای این کار 
استخدام می کردند تا این کارها را انجام دهد اما چنین 
کسی وزیر نمی تواند باشد زیرا از شاخصه های مهم 
وزیر این است که باید در مقابل مجلس پاسخگو باشد 
لذا تا همین لحظه ده ها س��وال از وزرای دادگستری 
انجام داده ای��م که در مقابل تمام این س��وال ها تنها 
به این جمله که »چه ارتباطی به من دارد« بس��نده 
کرده اند. ضمن این که در هر حال این وزیر منتسب 
به قوه قضائیه است هرچند در هیأت دولت است اما 
این که هیچ مسئولیتی در قبال اقدامات قوه قضائیه 
نداشته باشد با روح قانون اساسی س��ازگاری ندارد 
ضمن این که ما چندین سازمان داریم که زیر نظر قوه 
قضائیه فعالیت می کنند و هیچ کدام از آنها هم صرفاً 
کار قضایی انجام نمی دهند مثل س��ازمان بازرسی 
کل کشور، پزشکی قانونی، اداره ثبت اسناد و املاک 
و امثالهم اما همین دستگاه ها هم اگر تخلف کردند 
کسی در قبال تخلف آنها پاسخگو نیست یعنی وزیر 

می گوید به من ارتباط ندارد و خود آن دستگاه را هم 
قانوناً نمی توان مورد سوال قرار داد چون زیر مجموعه 

قوه قضائیه است.
فکر نمی کنید ش�ورای نگهبان با تفسیر شما از 

قانون اساسی و جایگاه وزیر مخالفت کند؟
این طرح بنا دارد با استفاده از تفسیری که از قانون 
اساس��ی دارد که امیدواریم شورای نگهبان هم با آن 
همراهی کند اختیاراتی به وزیر دادگس��تری بدهد 
که او را در مقابل اعمال قوه قضاییه و س��ازمان های 
زیر مجموعه قوه قضاییه پاس��خگو کند. حالا یا این 
سازمان ها واگذار شود و یا این که پاسخگویی نسبت به 
آنها با وزیر دادگستری باشد ضمن این که در این طرح 

این موضوع دیده شده که رئیس قوه قضاییه بتواند از 
اختیارات خود استفاده کند. درمجموع این طرح اگر 
تصویب شود فکر می کنم گره کهنه ای را از بحث عدم 

پاسخگویی قوه قضاییه به مجلس باز می کند.
اما رئیس ق�وه قضاییه اخیراً حت�ی از اظهارنظر 
نمایندگان درخص�وص برخ�ی از پرونده ها هم 
انتقاد کرده بود. به نظر ش�ما چنین تفسیری از 

قانون مورد تأیید دستگاه قضایی قرار می گیرد؟
رئیس قوه قضاییه مطلبی را در مورد روند پرونده 
و اظهارنظر نماین��دگان در اینباره گفت��ه بودند که 
مطابق قانون نیست. نماینده مجلس مطابق تصریح 
قانون اساسی می تواند در تمام امور مملکت دخالت 
و نظارت کند. چطور ممکن است در موارد قضایی که 
گاهی جنبه ملی پیدا می کند اجازه اظهارنظر نداشته 
باش��د آنچه ما می گوییم این اس��ت که در ماهیت 
پرونده خصوصاً در زمان رس��یدگی نه تنها نماینده 
مجلس نمی تواند دخالت کند بلکه ش��خص رئیس 
قوه قضاییه هم نمی توان��د در این مورد دخالت کند 
و استقلال قاضی باید حفظ شود وگرنه سنگ روی 
سنگ بند نمی شود اما اگر چنانچه پرونده هایی ملی 
شد و جنبه عمومی پیدا کرد آیا باز هم نماینده حق 
ندارد در مورد سرنوشت چنین پرونده هایی اظهارنظر 
و سوال کند؟ به اعتقاد من، این موضوع از حقوق اصلی 

ملت است که به نمایندگان خود تفویض کرده اند.  

عضو شورایعالی انقلاب فرهنگی با بیان این که 
برخ��ی ناهنجاری های جامعه بای��د زنگ خطری 
برای مسئولان باشد، از نگاه ابزاری به جوانان انتقاد 
کرد و گفت: جوانان در خلق حماسه 24 خرداد 92 
سهم بالایی داش��تند، انتظار بود مشارکت آنها در 

سیستم اجرایی کشور بیش از گذشته باشد.
به گزارش ایس��نا، محمدرضا ع��ارف در دیدار 
جمعی از مدی��ران بخش ج��وان وزارت ورزش و 
جوانان،  انتقاد از استفاده ابزاری برخی سیاسیون از 
جوانان در ایام انتخابات، خاطرنشان کرد: در خلق 
حماسه 24 خرداد 92 جوانان سهم بالایی داشتند 
و به رغم بی مهری هایی که در سال های گذشته به 

آنها شده بود اما جلوتر از برخی مدعیان 
حرکت کردند و فضای یأس و ناامیدی 
را که در کش��ور وجود داشت با نشاط و 
همت بالایشان از بین بردند و به همین 
دلیل انتظار بود مش��ارکت جوانان در 
سیستم اجرایی کشور بیش از گذشته 

باشد. 
وی با تأکید بر این که عملکرد مس��ئولان نباید 

به گونه ای باشد که موجب سرخوردگی 
جوانان شود، تصریح کرد: متاسفانه در 
سالیان گذش��ته عده ای معتقد بودند 
باید با زور و چماق ب��ا جوانان برخورد 
شود. فضای دانشگاه ها را امنیتی کردند 
و با محدود کردن فعالیت تشکل های 
دانشجویی نشاط را از دانشجو گرفتند. 
آیا با اینگونه اقدامات و نگاه ها نباید انتظار داش��ت 

جوان دانشجو به فکر مهاجرت باشد؟ 
وی با بیان این که برخی ناهنجاری های جامعه 
باید زنگ خطری برای مس��ئولان باش��د به نقش 
موثر نهادهای غیردولتی اش��اره ک��رد و گفت: در 
مقاطعی به نهادهای غیردولت��ی صرفا نگاه کمی 
وجود داشت و تنها دنبال افزایش تعداد NGOها 
بودند. در مقاطعی هم نگاه امنیتی به تشکل های 
غیردولتی وجود داشت درحالی که اگر نگاه کیفی و 
ارزشی به این تشکل ها وجود داشته باشد مطمئنا 
می توانند بازوان خوبی برای کشور به خصوص در 
مسائل مرتبط با جوانان و حل مشکلات اجتماعی 

باشند.

عضو کمیسیون حقوقی و قضایی مجلس در گفت وگو با شهروند: 

می خواهیم وزیر دادگستری فقط حامل لوایح نباشد

انتقاد عارف از نگاه ابزاری به جوانان: 

برخی ناهنجاری های جامعه باید زنگ خطری برای مسئولان باشد
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 مطهری: نباید هر اعتراضی 
تلاش برای براندازی نظام تلقی شود

عضو کمیسیون فرهنگی مجلس شورای اسلامی 
گفت: نگرانی از این که فضای دانش��گاه ها به فضای 
دوران اصلاحات بازگردد، بی جاس��ت چراکه نه تنها 
نقدها و حتی شعار دادن ها خطر تلقی نمی شود که 
بخواهد نظام را تهدید کند بلکه نش��انه آزادی بیان و 
مایه مباهات و نقطه مثبت جمهوری اسلامی است. 
علی مطهری در گفت وگو با خانه ملت درباره نحوه و 
رویه برخورد جریانی در مجلس با وزیر علوم سابق و 
وزرای علوم پیشنهادی دولت یازدهم گفت:  عده ای 
در مجلس نس��بت به حوادث  س��ال 88 حساسیت 
بیش از حد و ترس بی جایی از دانش��گاه ها دارند که 
مبادا اغتشاشاتی شود درحالی که این نگرانی وجهی 
ندارد و برعکس،  همین حرف هایی که در طول چند 
ماه اخیر در مجلس در جریان استیضاح و رأی اعتماد 
وزرای علوم زده شد می تواند مولد برخی از حرکت ها 
در دانش��گاه ها باش��د. وی ادامه داد: به عبارت دیگر 
اگر اتفاقی در دانش��گاه ها از نظر امنیتی بیفتد عامل 
آن رفتارهایی اس��ت که در چند ماه اخیر در مجلس 
درخصوص وزارت علوم ص��ورت گرفت و هنوز ادامه 
دارد. این غیر از ظلم هایی است که به آقایان فرجی دانا 
و نیلی احمدآبادی در جریان استیضاح و رأی اعتماد 
ش��د. آقای فرجی دانا را که یک فرمانده دوره جنگ 
بوده و سردار علی فضلی می گوید افتخار من این بوده 
که در دوره ای از جنگ فرمان��ده من آقای فرجی دانا 
بوده، به صورت یک فرد سکولار و فتنه گر جلوه دادند. 
نماینده مردم تهران خاطرنشان کرد: همین طور آقای 
نیلی را به این دلیل که پ��س از هجوم برخی اراذل به 
دانش��کده فنی دانش��گاه تهران جزو امضاکنندگان 
نامه تظلم به مق��ام رهبری بوده، مج��رم و فتنه گر 
نامیدند، درحالی که این یک نقطه مثبت برای ایشان 
بوده اس��ت. مطهری افزود: آقای نیلی زمانی معاون 
فرماندهی نیروی هوایی س��پاه بوده است. متاسفانه 
به بهانه فتنه  س��ال 88 نیروهای خوب و حر را حذف 
می کنیم و میدان برای افراد فرصت طلب باز می شود. 
وی گفت: اولا دانشگاه ها آرام است و در دولت جدید 
از یک نشاط نسبی سیاسی و علمی برخوردار شده و 
ثانیا هر انتقاد و اعتراضی را نباید به معنی تلاش برای 

براندازی و مخالفت با نظام بدانیم.

 تقدیر یونسی از عملکرد رسانه ها 
در اطلاع رسانی درباره اسیدپاشی

مش��اور اقوام و اقلیت ه��ای رئیس جمهوری از 
عملکرد رس��انه ها در اطلاع رسانی درباره حوادث 

اسید پاشی تقدیر کرد.
علی یونس��ی ب��ا حض��ور در غرفه ایس��نا، در 
بیستمین نمایش��گاه مطبوعات و خبرگزاری ها 
درب��اره ن��وع اطلاع رس��انی رس��انه ها در قضیه 
اسیدپاش��ی اظهار کرد:  اطلاع رسانی خوبی که 
در این زمینه صورت گرفت سبب شد یک انزجار 
عمومی نسبت به این قضیه به وجود بیاید که این 
یک پیروزی مه��م برای همه اس��ت. چون ملت 

احتیاج به آرامش،  محبت و مهربانی دارد.
وی ادامه داد:   رفتارهای خش��ن از هر طرف و از 
سوی هر ش��خصی که باشد یک حرکت ضدملی 
است. خوشبختانه همه مردم، سیاسیون، چپ و 
راست به این مسأله احساس انزجار کردند که این 
یک پیروزی بزرگ برای ملت بود. همچنین درسی 
بود برای کسانی که گفتمان های خشونت آمیز را 
دنبال می کنند و برای شان عبرت بود که به دنبال 

رفتارهای خشن نروند.
یونسی گفت:  رس��انه ها اطلاع رسانی خوبی در 
این زمینه داشتند؛ البته بعضی ها از هر دو طرف 

تندروی هایی انجام دادند.

 پادشاه عربستان هنوز به نامه
 آیت الله  هاشمی جواب نداده است

محمد  هاش��می درباره سرنوشت نامه آیت الله  
هاشمی رفس��نجانی به پادشاه عربستان سعودی 
گفت: مل��ک عبدالله هن��وز جواب ن��داده  و فعلًا 
بازخوردی از آن نام��ه نداری��م. او در گفت وگو با 
تس��نیم اظهار کرد: چندین بار اس��ت که پادشاه 
عربستان آقای  هاش��می را دعوت کرده و ایشان 
هنوز نپذیرفتند که بخواهند تاریخی برای س��فر 
تعیین کنن��د. هرازگاهی این بحث در رس��انه ها 
زنده می شود ولی تاکنون عملی نشده است. بارها 
از س��وی عربس��تان دعوت صورت گرفته است و 
حتی سفیر جدید عربستان در همان دیداری که 
داشت، دعوت را تکرار کرد و گفت: »آنجا منتظر 
شما هستند«، ولی این که تاریخی را آقای  هاشمی 
تعیین کنند یا این که بنای قطعی داشته باشند، 

چنین چیزی نیست.

با حکم رهبر معظم انقلاب صورت گرفت

 انتصاب ضرغامی به عضویت
  در شورایعالی انقلاب فرهنگی 

و شورایعالی فضای مجازی
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای در حکم��ی 
مهندس ضرغامی را به عضویت در شورایعالی 
انقلاب فرهنگی و ش��ورایعالی فضای مجازی 

منصوب کردند.
به گزارش پایگاه اطلاع رس��انی رهبر معظم 
انقلاب اس��لامی، متن حکم حض��رت آیت الله 

خامنه ای به شرح زیر است: 
بسم الله الرحمن الرحیم

 جناب آقای مهندس سیدعزت الله ضرغامی 
دام توفیقه 

ب��ا عنایت ب��ه تجربی��ات طولان��ی و موفق 
جنابعال��ی در عرصه ه��ای فرهنگ��ی و حوزه 
فضای مجازی، ش��ما را به عضویت شورایعالی 
انقلاب فرهنگی و ش��ورایعالی فضای مجازی 
منص��وب می کن��م. انتظ��ار دارم ب��ا توجه به 
حساسیت های موجود در این دو عرصه، نقش 
مس��ئولانه و عالمانه و موثر در این دو ش��ورا با 
رویکرد انقلابی و ارزش��ی ایفا کنی��د. موفق و 

مؤید باشید.
سیّدعلی خامنه ای 
18آبان 1393

 بسیج موظف به تذکر زبانی 
امر به معروف شد

نماین��دگان مجلس ش��ورای اس��لامی این 
روزه��ا در صحن علنی مجلس مش��غول ادامه 
رس��یدگی به طرح 24ماده ای ام��ر به معروف 
و نهی از منکر هس��تند. طرح پرمناقشه ای که 
با آمدنش به صحن علن��ی مجلس مخالفان و 
موافقان زیادی پیدا کرد ول��ی در عین حال با 
تصویب کلی��ات این طرح توس��ط نمایندگان 
اکنون درحال بررسی اس��ت. در همین راستا، 
نمایندگان مجلس در ادامه رس��یدگی به این 
طرح مواد 19 و 20 این طرح را تصویب کردند. 
به موج��ب ماده 19 این طرح ک��ه با 160 رأی 
مواف��ق و 12 رأی مخال��ف از 237 نماین��ده 
حاضر در جلس��ه، به تصویب رس��ید، سازمان 
بسیج مس��تضعفین موظف ش��د با بکارگیری 
آحاد بس��یجیان در چارچوب قوانینی نسبت 
به فرهنگ س��ازی و اج��رای امر ب��ه معروف و 
نهی از منکر در مرتبه زبان��ی اقدام کند. اما در 
عین حال با توجه به تبصره ذکرش��ده در این 
ماده، مفاد این ماده نافی مس��ئولیت ضابطین 
قضایی بس��یج در مرحله اقدام عملی نیس��ت. 
تمامی دس��تگاه های اجرایی موض��وع ماده 5 
قانون مدیریت خدمات کشوری مصوب هشتم 
مهر 86 و موسسات و ش��رکت های خصوصی 
و مراکز خدم��ات عمومی و اماک��ن عمومی و 
واحدهای صنفی موظف ب��ه رعایت این قانون 
هستند. همچنین بهارستان نش��ینان با 160 
رأی موافق، 12 رأی مخالف و 18 رأی ممتنع 
از مجموع 237 نماینده حاضر در ماده 20 این 
طرح مص��وب کردند که تمامی دس��تگاه های 
اجرای��ی موض��وع م��اده 5 قان��ون مدیری��ت 
خدمات کشوری مصوب 1386 و موسسه ها و 
شرکت های خصوصی و مراکز خدمات عمومی 
و اماکن عموم��ی و واحدهای صنفی موظف به 
رعایت این قانون هس��تند. ماده 17 این طرح 
در مورد مسئولیت س��تاد امر به معروف برای 
صدور مجوز تأسیس سازمان های مردم نهاد و 
نظارت بر فعالیت  آن��ان و ماده 18 هم در مورد 
وظایف ستادهای اس��تانی و شهرستانی امر به 
معروف بود که ب��ه کمیس��یون مربوطه برای 

بررسی بیشتر ارجاع شد. 

رئیس کمیسیون اقتصادی خبر داد 

 نامه مجلس به قوه قضائیه برای 
روشن شدن تخلف ۷هزارمیلیاردی

ارس��لان فتحی پ��ور، از ارس��ال نام��ه ای به 
هیأت رئیس��ه مجل��س ب��رای رأی گی��ری از 
نمایندگان در مورد از طبقه بندی خارج شدن 
پرونده تخل��ف هفت هزارمیلیاردی و روش��ن 
کردن جزییات آن از س��وی ق��وه قضائیه خبر 
داد.   به گزارش ایلنا، نماینده کلیبر در ارتباط 
با آخرین وضع ران��ت هفت هزار میلیارددلاری 
گفت: از آنجایی ک��ه این پرون��ده طبقه بندی 
ش��ده بود اج��ازه مطرح ش��دن اس��امی افراد 
متخلف در آن وجود نداش��ت. مطرح ش��دن 
اسامی موجب می ش��د که این پرونده از شبکه 
طبقه بندی ش��ده اش خ��ارج ش��ود. بنابراین 
ما درخواس��ت دادیم که این پرون��ده از حالت 
طبقه بندی خارج ش��ود که همین درخواست 
موجب طولانی ش��دن روند اعلام جزییات این 

پرونده شده است.
وی ادام��ه داد: م��ا ام��روز ی��ک نام��ه ب��ه 
هیأت رئیس��ه مجلس ارایه کردیم تا در جلسه 
علنی برای ارس��ال نام��ه از طبقه بندی خارج 
ش��دن این پرونده به قوه قضائی��ه رأی گیری 

صورت بگیرد.
ای��ن نماین��ده مجلس با اش��اره ب��ه قرائت 
گزارش این تخلف در جلسه غیرعلنی مجلس 
در گذشته گفت:  از آنجایی که حق رأی گیری 
در جلس��ات غیرعلنی برای نمایندگان وجود 
ن��دارد تصمی��م گرفتیم که برای درخواس��ت 
روش��ن تر ش��دن جزییات این تخل��ف از قوه 
قضائیه در جلس��ه علنی مجل��س رأی گیری 

کنیم.

چهره

انتخاب محمد س��رافراز به عنوان رئیس جدید س��ازمان 
صداوسیما پرسش هایی را پیرامون نحوه مدیریت و ادامه روند 
کاری صداوسیما، ایجاد کرده است. برخی چون حسام الدین 
آشنا، مشاور فرهنگی رئیس جمهوری بر این باورند که انتصاب 
سرافراز برای اهالی رسانه و افرادی که دغدغه مدیریت آینده 

صداوسیما را دارند، بسیار معنادار است.
آش��نا که روز گذش��ته در همایش بین الملل��ی مدیریت 
رسانه سخن حضور پیدا کرد با اش��اره به مدیریت جدید در 
این سازمان اظهار کرد: مشاور دولت از نقش آفرینی سرافراز 
اس��تقبال می کند و همکاری های روش��نی را بین دولت و 

صداوسیما در روزهای آتی پیش بینی می کند.
آش��نا ابراز امی��دواری کرد ک��ه در دوره جدید ریاس��ت 

صداوسیما از بسیاری سوءتفاهم ها و سوء تدبیرها جلوگیری 
شود و گفت: به نظر می آید تجربه های رئیس جدید سازمان 

صداوسیما کلید گشایش بسیاری از مشکلات باشد.
مش��اور رئیس جمهوری اظهار کرد: در مدیر جدید رسانه 
ملی علاوه بر تجربه، دانش و مهارت هم وجود دارد و امیدوارم 
این انتصاب برای آینده کش��ور نوید همکاری اثربخش بین 

دستگاه ها شود.
آش��نا خاطرنش��ان کرد: معتقدم در دوره جدید سازمان 
صداوسیما باید تصمیمات سخت گرفته شود و جراحی هایی 

در جهت تقویت اعتماد ملی به رسانه ملی صورت پذیرد.
مشاور فرهنگی رئیس جمهوری افزود: امیدواریم در دوره 
جدید بیش از گذشته با تصمیمات علمی، چشم و ذهن مردم 

از رسانه های بیگانه منحرف و توجه شهروندان به رسانه ای که 
از پول و امکانات ملی تغذیه می شود، بیشتر معطوف شود.

آش��نا ادامه داد: رئیس جدید س��ازمان صداوس��یما باید 
تلاش های بس��یار س��ختی ب��رای برگرداندن بس��یاری از 
هنرمندان، مدیران و کارآفرینانی داشته باشد که می توانستند 
در رس��انه ملی همکاری کنند؛ اما درِ این سازمان روی آنان 

بسته بود.
مشاور فرهنگی رئیس جمهوری گفت: سازمان صداوسیما 
در دوران جدی��د مدیریت خود، نیازمن��د جراحی درجهت 
تقویت اعتماد ملی به رسانه ملی است. باید مدیران رسانه ملی 
باور کنند که مردم حق انتخاب دارند و فقط با فشار دادن یک 

دکمه از ذهن مخاطبان حذف می شوند.

مشاور فرهنگی رئیس جمهوری: 

انتخاب سرافراز معنادار است
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